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                                                 Protokół Nr XLII/09 

     z XLII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 25 czerwca 2009 roku  

                                    w sali Urzędu Miejskiego, Stary Rynek 1. 

 

 

    Ustawowy skład Rady – 21 

    Obecnych na sesji        -  21 

 

     Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad XLII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

2. Przyjęcie porządku obrad  Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych i zamierzenia związane  

    z ich zagospodarowaniem. 

5. Rozpatrzenie uchwał: 

   1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok, 

   2/ w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do pomocy w zakresie 

       dożywiania, 

   3/ w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miasta Łowicza  

       na lata 2007- 2013, 

   4 /w sprawie zmiany Programu Gospodarczego ”Plan Rozwoju Lokalnego Miasta  

       Łowicza na lata 2008-2013, 

   5/ w sprawie wniesienia przez Gminę Miasto Łowicz do spółki działającej pod  

       firmą Zakład Energetyki Cieplnej w Łowiczu Sp. z o.o. z siedzibą w Łowiczu  

       aportu w postacie mienia niezbędnego do funkcjonowania tej spółki. 

   6/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek gruntu 

       położonych w Łowiczu, obręb Łowicka Wieś. 

   7/ w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Łowicza. 

 6.Przyjęcie planów pracy Komisji na II półrocze 2009 roku. 

 7.Informacji o sytuacji w Zakładzie Energetyki Cieplnej  w Łowiczu oraz realizacji  

    zadań związanych z wniesieniem przez Gminę Miasto  Łowicz aportu rzeczowego  

    do Spółki 

 8.Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

 9.Odpowiedzi na interpelację i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji . 

10.Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 

11.Ustalenia terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

12.Zakończenie obrad XLII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.       

 

Ad.1. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa 

Powitał Radnych, Burmistrzów Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę 

Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Pana Bolesława Heichmana Wicestarostę 

Łowickiego, Dyrektorów jednostek, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Pana Andrzeja 

Rokickiego Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji, Pana Piotra Błaszczyka Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Pana Jana Tłustkę  Członka Zarządu Spółki ZEC, 

Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, 

Naczelników Wydziału,  pracowników Urzędu Miejskiego i przedstawicieli mediów oraz 

zaproszonych gości. 

     . 
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na  stan Radnych 21 na Sesji, obecnych jest 

20 Radnych i podejmowane uchwały będą prawomocne 

 

Ad.2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad został przesłany 

zaproszonym na Sesję. 

                          Radni uwag nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęły pisma od Burmistrza Miasta 

w sprawie wprowadzenia do porządku obrad następujących projektów uchwał: 

 1/ w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miasta Łowicza  

       na lata 2007- 2013, 

 2 /w sprawie zmiany Programu Gospodarczego ”Plan Rozwoju Lokalnego Miasta  

      Łowicza na lata 2008-2013, 

  3/ w sprawie wniesienia przez Gminę Miasto Łowicz do spółki działającej pod  

      firmą Zakład Energetyki Cieplnej w Łowiczu Sp. z o.o. z siedzibą w Łowiczu  

      aportu w postacie mienia niezbędnego do funkcjonowania tej spółki. 

  4/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek gruntu 

      położonych w Łowiczu, obręb Łowicka Wieś. 

    oraz Informacji o sytuacji w  Zakładzie Energetyki Cieplnej  w Łowiczu oraz 

    realizacji zadań związanych z wniesieniem przez Gminę Miasto  Łowicz aportu  

    rzeczowego do Spółki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował wprowadzenie projektów uchwał w pkt.5 

jako uchwały nr.3,4,5,6. oraz informacji w pkt.7 porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie zmian do porządku obrad. 

                           20 „za” ,0 „wstrzymujących”,0 „wstrzymujących 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie zmienionego porządku 

obrad. 

                           20 „za” ,0 „wstrzymujących”,0 „wstrzymujących 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  Protokół z XL Sesji został wyłożony  

w  Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 

     Sekretarz Sesji Radny Tadeusz Żaczek oraz pozostali Radni uwag nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza Sesji zgłosił Radnego Michała 

Anyszewskiego,  który wyraził zgodę. 

 

 

Ad.4. 

 

Informację o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych i zamierzenia związane  

z ich zagospodarowaniem – przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału  

Spraw Komunalnych. / stanowi  załącznik/ 

Radna Ewa Zbudniewek –zwróciła uwagę, że większość imprez powinno odbywać się  

na Błoniach na Muszli Koncertowej. Młodzież  uczestnicząca w imprezach bardzo dewastuje 

drzewka, znaki drogowe. Stwierdziła, że  należy dokonać wycinki drzewa modrzewiowego  

na osiedlu Starzyńskiego, które od 4 lat nadaje się  do wycinki. 

Pan Paweł Gawroński – stwierdził, że faktycznie drzewo nadaje się do wycinki, ale nie było 

żadnego wniosku w tej sprawie. 
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Pan Bogusław Bończak – poinformował, że przeniesienie wszystkich imprez na Błonie  

nie jest możliwe, ponieważ podczas Dni Łowicza było tak wiele osób, że nie jest to możliwe, 

aby wszyscy byli zadowoleni. Na Starym Rynku było około 10.000 osób a Muszla może 

pomieścić około 1.000. Średnio 2 razy w roku imprezy powinny być na Starym Rynku. 

Radna Ewa Zbudniewek- stwierdziła, że Błonie mogą pomieścić dużo więcej  osób,  

ale  jest  około 1000 miejsc  siedzących.  

Pan Bogusław Bończak stwierdził, że podwyższona scena zapewnia dobrą widoczność dla 

wielu osób korzystających z koncertów. 

Radny Kazimierz Sobieszek – stwierdził, że popiera wypowiedź Radnej E. Zbudniewek,  

że wiele młodych nasadzeń drzew jest niszczonych, dlatego należy dokonać przeglądu 

drzewek i wzmocnić palikami. 

Radny Robert Wójcik – zwrócił się z zapytaniem jakie są plany wykorzystania Leśniczówki, 

czy jest koncepcja ustawienia donic z krzewami i koszami kwiatowymi na Nowym Rynku. 

Zwrócił się z zapytaniem kto odpowiada za utrzymanie pasa zieleni na ulicy Jana Pawła II 

od ul. Starościńskiej do O S iR. Stwierdził, że w roku ubiegłym nie było żadnego zgrabiania 

liście w tym rejonie. 

Pan Burmistrz Miasta - stwierdził, że jest wstępna koncepcja zagospodarowania 

Leśniczówki. 

Pan Paweł Gawroński -stwierdził, że obecnie Leśniczówka jest wykorzystywana przez 

pracowników lasu. W następnym roku należy zapewnić środki finansowe na ustawienie koszy 

kwiatowych i nasadzeń w donicach na Nowym Rynku. 

Poinformował, że trawa przy ulicy Jana Pawła II była koszona przez pracowników ZUK, 

natomiast nie wygrabiano liści, ponieważ środki finansowe są ograniczone na utrzymanie 

dróg powiatowych. 

Pan Bogusław Bończak - poinformował , że trawa była dwukrotnie koszona w tym rejonie. 

Radny Robert Wójcik - stwierdził, że na pewno liście nie były zgrabiane. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji                                                                           

Radny Jacek Haczykowski . 

                                             / stanowi załącznik/ 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska  przyjęła do wiadomości. 

 

Ad.5. 
 

1/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok - przedstawił  

    wraz z autopoprawką Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta. 

                                          / stanowi załącznik/ 

 Radny Robert Wójcik - poinformował, że dochody do budżetu miasta były zaplanowane  

 zbyt  optymistycznie. Kryzys gospodarczy spowodował, że  nabywcy będą wyczekiwali,  

 aby  ceny nieruchomości uległy obniżeniu. 

 Podziękował Burmistrzowi Miasta za wstrzymanie sprzedaży działek poniżej pewnej ceny  

 minimum.  

 Zwrócił się z zapytaniem jak wygląda wykonanie dochodów ze sprzedaży majątku, ponieważ  

 zachodzi obawa, że dochody mogą być niewykonane.  

 Radny zwrócił się z zapytaniem jak wygląda wykonanie za 5 miesięcy dochodów od osób   

 fizycznych i prawnych. 

 Co z podwyżkami dla obsługi administracji w szkołach i przedszkolach, czy w budżetach 

 tych placówek nie było środków finansowych na podwyżki. 
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Pan Arkadiusz Podsędek - poinformował, że plan dochodów ze sprzedaży mienia został  

obniżony do 1.000.000 złotych a obecnie wykonanie będzie w wysokości 60.000 złotych. 

Dochody od osób prawnych i fizycznych powinny być na poziomie 60%. 

Skarbnik stwierdził, że najniższe dochody od osób prawnych były w styczniu i lutym, 

natomiast w miesiącu marcu  wpływy się znacznie zwiększyły. 

Dochody od osób fizycznych w porównaniu do roku ubiegłego są znacznie niższe, około 

1.000.000 złotych. 

Stwierdził, że podwyżki dla nauczycieli i obsługi administracyjnej były zaplanowane na 

poziomie 3.9 % ale w niektórych placówkach były niższe uposażenia dlatego należało 

zwiększyć środki finansowe na wyrównanie od 1 lipca 2009 roku. Niektóre szkoły 

wygospodarowały środki finansowe we własnych budżetach.  

 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  

                             Grzegorz Wojciechowski.  

                                      / stanowi załącznik/ 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska 

podjęła jednogłośnie  

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/359/2009  

                        21 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

 2/Projekt uchwały  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

    do pomocy w zakresie  dożywiania -przedstawiła Pani Urszula Markowicz  z MOPS 

                                        / stanowi  załącznik/ 

                                   Pytań i uwag nie zgłoszono. 

      Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                 Radny Krzysztof Zieliński  

                                     / stanowi załącznik/ 

     Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska  

     podjęła jednogłośnie  

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/360/2009  

                        21 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

   3/Projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy  

      Miasta Łowicza  na lata 2007- 2013 -przedstawił Pan Robert Oberman Z-ca Naczelnika  

                Wydziału Pozyskiwania Środków Zewnętrznych. 

                                                   / stanowi załącznik/ 

                                 Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                 Radny Jacek Haczykowski. 

        Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                 Radny Grzegorz Wojciechowski. 

        Opinię Komisji Społecznej - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                  Radny Piotr  Pochwała 

         Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                  Radny Krzysztof Zieliński. 

                               / stanowią załączniki/ 

     Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po  przegłosowaniu jawnym Rada  

     Miejska podjęła jednogłośnie  

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/361/2009  

                        20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 
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    4/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Programu Gospodarczego ”Plan Rozwoju  

        Lokalnego Miasta   Łowicza na lata 2008-2013 - przedstawił Pan Robert Oberman  

            Z-ca Naczelnika Wydziału Pozyskiwania Środków Zewnętrznych. 

                                    / stanowi załącznik/ 

                                  Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                 Radny Jacek Haczykowski. 

        Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                 Radny Grzegorz Wojciechowski. 

        Opinię Komisji Społecznej - przedstawi Przewodniczący Komisji  

                                  Radny Piotr  Pochwała 

         Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej przedstawi Przewodniczący Komisji 

                                  Radny Krzysztof Zieliński. 

                                      / stanowią załączniki/ 

       Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po  przegłosowaniu jawnym Rada  

       Miejska podjęła jednogłośnie  

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/362/2009  

                             21 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

    5/Projekt uchwały w sprawie wniesienia przez Gminę Miasto Łowicz do spółki  

       działającej pod  firmą Zakład Energetyki Cieplnej w Łowiczu Sp. z o.o. z siedzibą  

       w Łowiczu aportu w postacie mienia niezbędnego do funkcjonowania tej spółki.- 

       przedstawił  Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych 

                                         / stanowi załącznik/ 

       Radny Robert Wójcik -zwrócił się z zapytaniami: 

      - jakie było uzasadnienie zmiany w majątku wprowadzanym aportem do spółki,  

         /prawdopodobnie były inne uzgodnienia z zarządem/ 

     -  jakie będą procedury wprowadzania majątku i w jakim czasie to się odbędzie, 

     -  czy wprowadzenie majątku pozwoli na zwiększenie pakietu większościowego 

        Miasta. 

        Pan Krzysztof Jan  Kaliński - Burmistrz Miasta-stwierdził, że nie ma żadnych 

        uzgodnień w sprawie majątku, który ma być wprowadzony do spółki.  

        Burmistrz Miasta decyduje jaki majątek może być wprowadzony w pierwszej kolejności. 

        Stwierdził, że jest zgoda Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Zarządu  

        Spółki. Obecnie trwają negocjacje z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska. 

        W negocjacjach  biorą  udział: Prezes Funduszu, Skarbnik Miasta, Radcy Prawni  

         i Burmistrzowie Miasta. Są to rozmowy kupieckie i nie można zdradzać szczegółów. 

          

         Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                 Radny Jacek Haczykowski. 

        Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                 Radny Grzegorz Wojciechowski. 

        Opinię Komisji Społecznej - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                  Radny Piotr  Pochwała 

         Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                  Radny Krzysztof Zieliński. 

                               / stanowią załączniki/ 

   Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po przegłosowaniu jawnym Rada  

   Miejska podjęła większością głosów  

                             U c h w a ł ę Nr XLII/363/2009  

                        20 „za” ,0 „przeciw” , 1 „wstrzymujących” 
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  6/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek   

      gruntu położonych w Łowiczu, obręb Łowicka Wieś - przedstawiła Pani Anna  

                         Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

                                       / stanowi załącznik/ 

                                  Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                 Radny Jacek Haczykowski. 

        Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                 Radny Grzegorz Wojciechowski. 

        Opinię Komisji Społecznej - przedstawił Przewodniczący Komisji  

                                  Radny Piotr  Pochwała 

         Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                  Radny Krzysztof Zieliński. 

                                    / stanowią załączniki/ 

 

  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po  przegłosowaniu jawnym Rada Miejska  

  podjęła jednogłośnie  

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/364/2009  

                        20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

7/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Łowicza - 

    wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Henryk Zasępa Przewodniczący Rady Miejskiej. 

                                           / stanowi załącznik/ 

  Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że dysponuje wykazem wynagrodzeń  

  Burmistrzów i Prezydentów ościennych miast i wielu z nich dysponuje wyższymi stawkami  

  od ponad  roku.  

  Radna Ewa Zbudniewek - poinformowała, że miasto Łowicz nie należy do największych    

  pod względem liczby mieszkańców. Praca Burmistrza Miasta jest bardzo odpowiedzialnym  

  i trudnym zadaniem, z nienormowanym czasem pracy. 

  Burmistrz Miasta obiecywał na pierwszej sesji, że zatrudni tylko 1 zastępcę Burmistrza  

  Miasta w ramach oszczędności. Obecnie jest zatrudniony 1 Zastępca, ale zarobki  

  poprzedniego Burmistrza i dwóch zastępców  są równe zarobkom  obecnego  Burmistrza  

  i jego Zastępcy. Należy liczyć się  z obniżeniem wpływów z podatków do budżetu miasta.         

  Wiele osób w mieście traci pracę, zamykane są zakłady pracy, coraz więcej osób korzysta    

  pomocy społecznej. Niektóre osoby nie mają środków finansowych na wykup leków lub      

  opłaty za mieszkanie 

  Stwierdziła, że należy zastanowić się czy jest moralnie uzasadnione podwyższanie pensji     

  Burmistrza Miasta do prawie maksymalnych stawek. 

  Pan Henryk Zasępa - Przewodniczący Rady Miejskiej -poinformował, że zarobki  

  w ościennych miastach są na podobnym poziomie. Obecnie nie  należy porównywać  

  zarobków Burmistrza Miasta z pensjami poprzednich Burmistrzów z przed wielu lat. 

  Radny Robert Wójcik - poinformował, że podwyższenie wynagrodzenia Burmistrza Miasta   

  powinno być analizowane w powiązaniu z wykonaniem budżetu miasta i sytuacją    

  gospodarczą w kraju. 

  Dobrze, aby miasto się rozwijało a mieszkańcom żyło się znacznie lepiej. 

  Stwierdził, że w obecnym czasie należy gospodarować oszczędnie, dlatego proponowana  

  podwyżka jest absurdalna. 

  Znacznie zmniejszają się dochody miasta a w niektórych pozycjach wykonanie ich jest na  

  niskim poziomie. 
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W kraju wzrasta deficyt i należy poszukiwać oszczędności. Prawdopodobnie  zmniejszą się  

dochody z podatku od osób  fizycznych i prawnych. 

Nie ma nowego inwestora na terenie miasta, dlatego zwiększa się bezrobocie w mieście. 

Należy liczyć się ze wzrostem liczby osób potrzebujących zasiłków stałych i celowych. 

Wojewoda Łódzki zmniejszył dotacje na ten cel i należy liczyć się z ograniczeniem  

subwencji i dotacji a ciężar kryzysu będą musiały ponosić samorządy. 

Przy wprowadzeniu majątku do ZEC będą ponoszone koszty o których obecnie nie ma mowy. 

Prasa poinformowała, że jest decyzja Powiatowego Inspektora Nadzory Budowlanego 

o zamknięciu Punktu Pomocy Mieszkaniowej, dlatego należy podejmować pilne działania, 

aby utworzyć nową noclegownię. 

Stwierdził, że w ubiegłym roku na Komisji analizowano wynagrodzenie w jednostkach 

podległych i radni proponowali ostrożność w podejmowaniu decyzji w tym zakresie. 

Rozporządzenie Rady Ministrów opracowało tabelę stawek wynagrodzenia zasadniczego  

i dodatków dla miast od 15.000 do 100.000 mieszkańców. Rozpiętość stawek jest duża  

a Pan Przewodniczący zaproponował górne granice. Stawki maksymalne powinni otrzymać 

Prezydenci miast o liczbie  około 100.000. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował podwyżkę 15 % wynagrodzenia dla 

Burmistrza Miasta a tymczasem nauczyciele otrzymują podwyżki 10% a pracownicy obsługi 

na poziomie 3.9%. co może stanowić 50 zł miesięcznie. 

Przewodniczący Rady prowadził rozmowy z Radnymi z opozycji , którzy wyrazili zgodę, ale 

nie za tak wysoką podwyżką. 

Radny stwierdził, że w poprzedniej kadencji Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem  

o podwyżkę dla Burmistrza Miasta, ale Radni obniżyli pensję do stawki minimalnej. 

Radny Michał Anyszewski -poinformował, że w firmie prywatnej pracownik przynoszący  

zyski otrzymuje podwyżki. W przypadku Burmistrza Miasta należy zachować pewne 

procedury i  Przewodniczący Rady Miejskiej występuje z wnioskiem do Radnych. 

Ostatnią podwyżkę Burmistrzowi Miasta przyznano 1.5 roku temu W tym okresie pozyskano  

20 mln  złotych środków zewnętrznych, co stanowi około 700 złotych na 1 mieszkańca 

miasta. Na  zadania inwestycyjne planowane jest ponad 24.mln  złotych. 

W poprzedniej kadencji na inwestycje wydatkowano 35mln złotych. 

W bieżącym roku zaplanowano dużo inwestycji przeznaczając niewielkie środki finansowe. 

W innych latach należałoby je dofinansowywać. W tym roku koszty inwestycji mogą być 

niższe i zapewne uda się je zrealizować za planowane wcześniej kwoty. 

Radny stwierdził, że praca Burmistrza Miasta w okresie 1.5 roku zasługuje na pochwałę. 

Należy liczyć, że w przeciągu kadencji na inwestycje w mieście można wydatkować około  

80 mln złotych. 

Radny Henryk Zasępa- stwierdził, że w ościennych gminach i miastach Prezydenci, 

Burmistrzowie i Wójtowie  co najmniej od roku pobierali wynagrodzenie w stawkach 

maksymalnych. 

Radny Piotr Pochwała- Radni dyskutując nad projektem uchwały powinni dokonywać 

oceny pracy Burmistrza Miasta. Stwierdził, że jako radny ocenia pracę Burmistrza Miasta 

bardzo wysoko. 

Niedobrze się stało, że poprzednia Rada Miejska źle oceniła pracę poprzedniego Burmistrza 

Miasta. Ustalając podwyżkę nie należy uzależniać stawek podwyżki od ilości mieszkańców 

lecz oceniając zaangażowanie w pracę i rozwiązywanie problemów, których nie brakuje. 

Burmistrz Miasta dysponuje dużym budżetem miejskim. 

Radni powinni mieć świadomość, że podwyżka dla Burmistrza Miasta może być źle oceniana 

przez mieszkańców miasta. Prasa nie będzie przedstawiać pozytywnej oceny Burmistrza, ale 

będzie krytykować decyzje radnych, aby uzyskać większą  poczytność gazety. 

Wpływ Burmistrza Miasta na kryzys w kraju jest niewielki. 
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Warto zachęcić Burmistrza Miasta  do trudnej i intensywnej pracy, aby  miasto się rozwijało. 

Należy docenić jego wysiłki i ustalić maksymalne stawki wynagrodzenia.  

Radny Ryszard Szmajdziński - stwierdził, że Radni powinni podjąć trudną decyzję 

oceniającą działanie Burmistrza Miasta. Zwrócił uwagę, że dysponentem budżetu miasta jest 

Rada Miejska a realizatorem jest Burmistrz Miasta. 

Stwierdził, że ma żal do Przewodniczącego Rady Miejskiej, chociaż pozytywnie ocenia pracę 

Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej prowadził konsultację z radnymi i osiągnięto pewne 

porozumienie co do składników wynagrodzenia. W ciągu kilku dni zmieniono stawki  

na znacznie wyższe. Nie było dyskusji co do tego czy podwyżka się należy Burmistrzowi 

Miasta. Przewodniczący Rady zmienił stawki wynagrodzenia i nadużył zaufania Radnych, 

co może świadczyć, że  Przewodniczący Rady Miejskiej nie jest Przewodniczącym 

wszystkich Radnych lecz pewnej grupy. 

Radny Robert Wójcik analizował w swojej wypowiedzi spadek dochodów do budżetu Miasta 

W niektórych jednostkach podwyżki dla pracowników wynoszą po 30 lub 50 zł. 

Poinformował, że można przyjmować różne kryteria pracy Burmistrza, może być to ilość 

pozyskanych środków zewnętrznych lub stawki w  innych miastach Szacuje się stawki do 

planowanych  podwyżek wynoszą   3% powyżej poziomu inflacji, co mogłoby  stanowić 7 % 

dla administracji. 

Podjęto  uchwałę stwarzającą możliwość przyznawania stypendium dla dzieci najbardziej 

uzdolnionych. Z artykułu w Nowym Łowiczaninie wynika, że  dużym zdziwieniem jest  

duża ilość młodych i zdolnych uczniów a środki finansowe na ten cel  są ograniczone. 

Istnieje możliwość podwyższenia kwoty przyznawanych stypendium lub przeznaczenie dla  

1 ucznia  małej kwoty, która nie będzie mobilizowałą do dalszej nauki.   

Analizując zasługi Burmistrza Miasta należy zwrócić uwagę na pracę Zastępcy Burmistrza, 

Naczelników Wydziałów,  pracowników Urzędu Miejskiego. 

Radny stwierdził, że jest za podwyżką dla Burmistrza Miasta, ale nie w takiej wysokości. 

Radny Henryk Zasępa -stwierdził, że jest Przewodniczącym wszystkich Radnych a podczas 

prowadzonych rozmów  Radni proponowali różne kwoty podwyżki. 

Proponowane stawki są średnią propozycji wszystkich radnych. 

Radny Piotr Pochwała - zwrócił uwagę, że wszyscy radni są za udzieleniem podwyżki dla 

Burmistrza Miasta. Przyznana podwyżka powinna zachęcać do dalszego działania na rzecz 

miasta. 

Radny Ryszard Szmajdziński -stwierdził, że propozycje Radnych musiały być znacznie 

wyższe od stawek maksymalnych, skoro Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje takie 

wysokie stawki uposażenia dla Burmistrza Miasta. 

Radna Grażyna Sobieszek - stwierdził, że decyzja jest trudna i mało popularna. 

Poinformowała, że na dzisiejszej sesji przeznaczaliśmy więcej środków finansowych, aby 

dorównać uposażenia pracownikom do najniższej krajowej. 

Ustalono, że Burmistrz Miasta zasługuje na podwyżkę, ale powinna być ona w wysokości 

8%. Natomiast w następnym roku można planować następna podwyżkę, ponieważ ustalenie 

wysokich stawek spowoduje duże niezadowolenie społeczne. 

Radny Piotr Pochwała- stwierdził, że Burmistrz Miasta jest szefem wielu zatrudnionych 

osób w Urzędzie Miejskim i zakładach podległych. 

Radny Jacek Haczykowski- stwierdził, że na pewno podjęcie takiej uchwały będzie budziło 

pewne kontrowersje. Poprzedni Burmistrz Miasta został źle oceniony przez mieszkańców 

miasta, ponieważ uzyskał niewielką ilość głosów. 

Stwierdził, że nie należy porównywać zarobków z 2005 roku do zarobków 2009 roku. 

Stwierdził, że jest za przyznaniem podwyżki zgodnie z propozycją Przewodniczącego Rady. 
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Należy liczyć się z kryzysem światowym i krajowym, ale w naszym mieście realizowanych 

jest wiele inwestycji i następny rok może być znacznie trudniejszy. 

Burmistrz Miasta, pracownicy Urzędu Miejskiego i podległych zakładów pracują dobrze. 

Radna Ewa Zbudniewek- stwierdziła, że proponowana kwota inaczej będzie oceniana przez 

przedsiębiorcę a inaczej przez jego pracowników.  

Radny Jacek Haczykowski - stwierdził, że w jego przedsiębiorstwie są zatrudniani nowi 

pracownicy i otrzymują podwyżki a obecnie kryzysu nie widać. 

Radny Piotr Pochwała -stwierdził, że ocena pracy Burmistrza Miasta jest dobra, dlatego 

podwyżka powinna być wysoka. 

Radny Robert Wójcik -stwierdził, że przy analizowaniu zarobków pracowników Urzędu 

Miejskiego i zakładów budżetowych na posiedzeniu Komisji widoczne było zatroskanie 

radnych, którzy proponowali cięcia podwyżek i nagród z powodu kryzysu gospodarczego. 

Zwrócił się z zapytaniem, czy środki finansowe są tylko dla Burmistrza Miasta  a brakuje dla 

pracowników administracyjnych. 

Radny Ryszard Szmajdziński- stwierdził, że przy podejmowaniu decyzji liczy się wielkość 

miasta i  uwarunkowania w jakich pracujemy. W poprzedniej kadencji oceniając prace 

Burmistrza Miasta podejmowano decyzje polityczne. 

Obecnie oceniamy prace Burmistrza Miasta dobrze i dlatego należy zakończyć dyskusję oraz 

przegłosować uchwałę. Radni powinni zwrócić uwagę na uczestniczących w Sesji rencistów 

 i emerytów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za rzeczową i spokojną dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po  przegłosowaniu jawnym Rada Miejska  

 podjęła większością głosów 

                                    U c h w a ł ę Nr XLII/365/2009  

                        14 „za” ,4 „przeciw” , 3 „wstrzymujących” 

 

Pan  Krzysztof Jan Kaliński - podziękował za udzieloną podwyżkę, która jest oceną pracy 

Burmistrza Miasta .Stwierdził, że jest w stanie na nią zapracować.     

 

Ad. 6. 

 

 Plany  pracy Komisji na II półrocze 2009 roku przedstawili Przewodniczący Komisji: 

             Radny  Krzysztof  Zieliński           - z Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej 

 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie proponowanego planu 

 Pracy Komisji: 

                         17 „za”,0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

             Radny  Grzegorz  Wojciechowski - z Komisji Budżetu i Finansów, 

  Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie: 

                         17 „za”,0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących                  

             Radny   Jacek       Haczykowski    - z Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie: 

                         18 „za”,0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących 

             Radny   Piotr         Pochwała         - z Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie: 

                         18 „za”,0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących 

                                 / stanowią załączniki/ 

                                          Pytań i uwag nie zgłoszono. 

     Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że plany pracy Komisji zostały przyjęte. 
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Ad. 7. 

Informację o sytuacji w  Zakładzie Energetyki Cieplnej  w Łowiczu oraz realizacji  

zadań związanych z wniesieniem przez Gminę Miasto  Łowicz aportu rzeczowego  

do Spółki - przedstawił Pan Jan Tłustwa Członek zarządu Spółki ZEC. 

                                  / stanowi  załącznik/ 

Burmistrz Miasta -poinformował, że w dniu 26 czerwca 2009 roku będą prowadzone 

rozmowy przed Zgromadzeniem Wspólników. 

Planowane jest Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników w późniejszym terminie. 

                               

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje do wiadomości 

przedstawioną informację. 

 

Ad. 8. 

 

Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami -przedstawił  

Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta. 

                                              / stanowi załącznik/ 

                                         Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje do wiadomości. 

 

Ad. 9. 

Odpowiedzi na interpelację i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji  - przedstawił  

Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta. 

                                              / stanowi załącznik/ 

Ad.10. 

 

Radny Kazimierz Sobieszek - zgłosił interpelację w sprawie zainstalowania ławek w pobliżu  

Informacji Turystycznej na Starym Rynku oraz likwidacji dziur w drodze przy torach PKP 

przy ulicy Kiernozkiej   / stanowią załącznik/ 

Pani M.Gorąca - mieszkanka Łowicza zwróciła uwagę, że podczas wykonywania ulicy 

Kiernozkiej nie wykonano drogi do jej posesji a obecnie jest trudno przejechać i dojść.  

Radna Jolanta Głowacka- w sprawie uporządkowania i uregulowania pasa ruchu i załatania 

dziur na ul. Medycznej oraz utwardzenia placu wokół Domu Środowiskowego MOPS. 

                                       / stanowią załącznik/ 

Radna Ewa Zbudniewek - zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta o wyrównanie alejek  

w parku przy Alejkach Sienkiewicza , które  podczas deszczu są trudne do przejścia. 

Należy wyrównać je żwirem lub drobnymi kamieniami. 

Pani Maria Więckowska - Sekretarz Miasta - przedstawiła projekt stanowiska Rady 

Miejskiej w sprawie likwidacji Zamiejscowego Wydziału Sądu Okręgowego w Łodzi 

oraz reaktywowania Sądu Okręgowego w Skierniewicach. 

                                          / stanowi załącznik/ 

Radny Ryszard Szmajdziński-  zwrócił uwagę, że nie wprowadzono do porządku obrad 

wypracowania stanowiska w /w  sprawie a powinna być dyskusja w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została ta sprawa wprowadzona do spraw 

różnych. 

Pani Maria Więckowska-Sekretarz Miasta - poinformowała, że nie  jest akt prawny  

i nie wymaga dłuższej dyskusji. Rada Miejska w Skierniewicach wypracowała wystąpienie   

do Ministerstwa Sprawiedliwości. Można też dokument przedłożyć na sesję w miesiącu lipcu. 

Burmistrz Miasta - poinformował, że wystąpiono z pismem do Ministerstwa 

Sprawiedliwości w sprawie rozważenia likwidacji Zamiejscowego Wydziału Sądu 
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Okręgowego w Skierniewicach podpisanym przez Burmistrza Miasta Łowicza ,Rawy 

Mazowieckiej oraz Prezydenta  Miasta Skierniewic. 

Radny Ryszard Szmajdziński -stwierdził, że powinien być  wprowadzony do porządku 

obrad problem  na początku Sesji Rady Miejskiej. W sprawach różnych nie powinno się 

przedstawiać tak istotnej sprawy, dyskutować. 

Pani Maria Więckowska - w sprawach różnych można poruszać wiele spraw.  

Treść wystąpienia  Rada możne przyjąć do aprobującej  wiadomości. 

Radny Robert Wójcik - stwierdził, że wypracowanie stanowiska powinno być wprowadzone 

do porządku obrad Sesji. 

Radny Tadeusz Żaczek - zwrócił się z zapytaniem, czy prawnie można podejmować 

stanowisko w sprawach różnych. 

Pani Sekretarz Miasta - stwierdziła ,że nie jest to akt prawny, może to być list lub prośba do 

Ministerstwa Sprawiedliwości, aby powtórnie rozważyła możliwość likwidacji 

Zamiejscowego Wydziału Sądu Okręgowego w Skierniewicach. 

Poinformowała, że można przełożyć sprawę na miesiąc lipiec. 

Radny Ryszard Szmajdziński -stwierdził, że Rada Miejska  może podejmować 

oświadczenia lub deklaracje przy zachowaniu procedury podobnej jak przy podejmowaniu 

uchwał. Można wprowadzić do porządku obrad na początku Sesji. 

Pan Bogusław Bończak - stwierdził, że z wypowiedzi Pani Sekretarz wynika, że nie jest  

to akt prawny i nie zostały pominięte żadne procedury, należy zaufać Pani Sekretarz. 

Stwierdził, że Radny na Sesji Nadzwyczajnej przy obecności Biskupów zwrócił uwagę na   

małą pomyłkę, którą można było przemilczeć. 

Radny Robert Wójcik stwierdził, że w uchwale  był to błąd i obowiązkiem Radnego jest 

zwracanie uwagi, aby uchwała była ważna. 

Radny Piotr Pochwała- stwierdził, że skoro przesłanie pisma czy listu do Ministra 

Sprawiedliwości może pomóc osobom korzystających z usług Sądu Okręgowego to należy  

go podjąć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przyjęcie przedstawionego Listu do 

Ministerstwa Sprawiedliwości w sprawie likwidacji Zamiejscowego Wydziału Sądu 

Okręgowego w Łodzi oraz reaktywowania Sądu Okręgowego w Skierniewicach. 

                                          / stanowi załącznik/ 

                         16 „za”, 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących” 

 

Ad.11. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna Sesja Rady Miejskiej  

w Łowiczu planowana jest na  16 lipca 2009 roku o godz.13-tej z następującym tematem: 

Informacja o wykonaniu planów finansowych szkól i przedszkoli miejskich na 2009 rok  

w zakresie planowanych remontów. 

 

Ad.12. 

 

Na tym zakończono obrady XLII  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.     

 

 

 

  Protokółowała:                                     Sekretarz   Sesji               Przewodniczący   Rady  

 

Alicja Dutkiewicz                               Michał  Anyszewski              Henryk Zasępa 

 


